
1

  ΑΙΏΝΑΣ ΔΡΟΜΟΥ ΜΕ ΤΑ ΕΜΒΟΛΙΑ ΓΙΑ ΝΑ
ΦΡΕΝΑΡΟΥΝ ΤΙΣ ΜΕΤΑΛΛΑΞΕΙΣ

Media: ΒΗΜΑ ΤΗΣ ΚΥΡΙΑΚΗΣ Page: 1,20-22 Published at: 28-02-2021

Author: Surface: 3064.19
cm²

Circulation: 55380

Subjects:

EHAI ΧΡΟΝΟΣ ME ΤΗΝ COVID-Ι»

ΑΙΏΝΑΣ ΔΡΟΜΟΥ ΜΕ ΤΑ ΕΜΒΟΛΙΑ 
ΓΙΑ ΝΑ ΦΡΕΝΑΡΟΥΝ 

ΤΙΣ ΜΕΤΑΛΛΑΞΕΙΣ



2

  ΑΙΏΝΑΣ ΔΡΟΜΟΥ ΜΕ ΤΑ ΕΜΒΟΛΙΑ ΓΙΑ ΝΑ ΦΡΕΝΑΡΟΥΝ ΤΙΣ ΜΕΤΑΛΛΑΞΕΙΣ
Media: ΒΗΜΑ ΤΗΣ ΚΥΡΙΑΚΗΣ Page: 1,20-22 Published at: 28-02-2021

(S
O
O
C
/G

EO
R
G
E V

IT
SA

R
AS

)

Φως στο τούνελ με την τήρηση των μέτρων
Και ενώ ΐο τρίτο κύμα βρίσκεται υπό εξέλιξη, οι επιστήμονες κάνουν έκκληση 
στους πολίτες να συνεχίσουν να τηρούν ευλαβικά τα μέτρα, επιμένοντας ότι το 
φως στο τούνελ είναι πλέον ορατό. Μάλιστα, όπως σημειώνουν, το υψηλό ποσοστό 
εμβολιασμών αλλά και οι θερμές κλιματικές συνθήκες πιθανόν να ευνοήσουν 
το άνοιγμα της κοινωνίας και της οικονομίας τον ερχόμενο Μάιο, με έμφαση σε 
δραστηριότητες που μένουν επί μήνες ερμητικά κλειστές, όπως είναι για παράδειγμα ο 
κλάδος της εστίασης.

«Τρέχουν» 
tous εμβολιασμοί^ 
για να προλάβουν 
tis μεταλλάξει
Μάχη με τον χρόνο για την ανοσοποίηση του πληθυσμού - 
Μοναδικός περιορισμός παραμένει η τροφοδοσία των δόσεων 
- Η Ελλάδα βρίσκεται σταθερά στο «Τορ 5» της Γηραιός Ηπείρου
ΡΕΠΟΡΤΑΖ
ΜΑΡΘΑ ΚΑΪΤΑΝΙΔΗ

Σε ένα μπρα ντε φερ δι- * 
αρκείας επιδίδεται ο νέος 
κορωνοϊός με την ανθρω
πότητα, καθώς έναν χρόνο 
μετά την εμφάνισή του ο 
SARS-CoV-2 επιχειρεί να 
εξελιχθεί για την επιβίωσή 
του, «αντιλαμβανόμενος» 
ότι απειλείται από το... κύ
μα εμβολιασμών ανά τον 
κόσμο. Καθοριστικός πα
ράγοντας για το ποιος θα 
υπερισχΰσει είναι ο χρόνος, 
δεδομένου ότι κάθε καθυ
στέρηση στους εμβολια
σμούς δίνει έδαφος στον 
ιό για να μεταλλαχθεί. 
«Πρόκειται yia έναν αγώ
να δρόμου ανάμεσα στην 
ανοσοποίηση του πληθυ
σμού και την εμφάνιση 
των μεταλλάξεων, που 
ίσως στο μέλλον αποδει- 
χθούν ανθεκτικές στα εμ

βόλια» σημειώνει μιλώντας 
στο «Βήμα» ο καθηγητής 
Μικροβιολογίας του Πανε
πιστημίου Δυτικής Αττικής 
και μέλος της Επιτροπής 
Εμπειρογνωμόνων Αλκιβι
άδης Βατόπουλος.
Ο ειδικός εν τούτοις διευ
κρινίζει ότι «προς το πα
ρόν δεν υπάρχουν τέτοιες 
ενδείξεις, τα εμβόλια πα
ραμένουν αποτελεσματι
κά. Συνεπώς, όσο πιο 
γρήγορα διεξάγονται οι 
εμβολιασμοί και εμποδί
ζονται οι μεταδόσεις τόσο 
μειώνεται παράλληλα και 
η πιθανότητα επικράτη
σης των μεταλλάξεων». 
Υπό τις πιεστικές αυτές 
συνθήκες ο καθηγητής 
επισημαίνει ως ιδιαίτερα 
θετική εξέλιξη την κινητι
κότητα της φαρμακοβιο
μηχανίας για αύξηση της 
παραγωγής αλλά και τις 
έρευνες σχετικά με την

ταχεία ενίσχυση των εμ
βολίων έναντι των μεταλ
λάξεων.

«Ελευθερία» χωρίς 
αστερίσκους
Εν τω μεταξύ και καθώς 
πληθαίνουν τα ερωτήματα 
σχετικά με το ποια είναι τα 
πλέον αποτελεσματικά εμ
βόλια - με αρκετούς μάλι
στα πολίτες να μπαίνουν 
στο δίλημμα να ακυρώσουν 
το ραντεβού τους παρότι 
εμπίπτουν σας ομάδες προ- 
τεραιοποίησης, ώστε να 
εμβολιαστούν σε δεύτερο 
χρόνο, όταν τα δεδομένα 
θα έχουν εμπλουτιστεί με 
νέες παρατηρήσεις - ο κ. 
Βατόπουλος συνιστά:«Εγώ 
εκτιμώ ότι θα πρέπει να 
εμβολιάζονται με αυτό 
που τους προσφέρεται, 
γιατί όλα τα εμβόλια εί
ναι περίπου τα ίδια». 
Ανταποκρινόμενος στις

αναζητήσεις των πολιτών 
και ο καθηγητής Πολιτικής 
της Υγείας του LSE Ηλίας 
Μόσιαλος σε νέα ανάρτη
σή του απαντά ότι τόσο τα 
εμβόλια που έχουν λάβει το 
«πράσινο φως» όσο και τα 
υπόλοιπα που βρίσκονται 
στην τελική ευθεία είναι 
«100% αποτελεσματικά 
όσον αφορά την προστα
σία που μας παρέχουν από 
τη νοσηλεία εάν κολλή
σουμε (το επικρατούν στέ
λεχος στην Ευρώπη ή την 
παραλλαγή που κυκλοφο
ρεί κυρίως στην Αγγλία) 
αφού εμβολιαστούμε». 
Προειδοποιεί δε ότι ίσως 
ορισμένοι να εκτεθούν 
στον ιό ακόμα και μετά 
το... τσίμπημα της βελόνας. 
«Αλλά ελπίζω να είναι κα- 
θησυχασπκό να γνωρίζου
με πως έχοντας κάνει το 
εμβόλιο δεν χρειάζεται να 
φοβόμαστε τόσο για τον

εαυτό μας. Και θα συνε- 
χίσουμε να προσέχουμε 
και τους άλλους που δεν 
έχουν εμβολιαστεί ακόμη» 
τηρώντας τα μέτρα για κά
ποιους μήνες. Τα στελέχη 
που βρίσκονται στην «πρώ
τη γραμμή» της μάχης επί 
έναν και πλέον χρόνο στη 
χώρα μας - γιατροί, επιστή
μονες, κυβερνητικά στελέ
χη -, αναλαμβανόμενα το 
μέγεθος της υγειονομικής 
κρίσης και ας προκλήσεις 
έχουν επενδύσει στα εμ
βόλια, με την εκστρατεία 
«Ελευθερία» να διεξάγεται 
ομαλά και χωρίς καθυστε
ρήσεις.

Το «άνοιγμα» 
της ανοσοποίησης

Οπως αναφέρει σε κάθε 
ευκαιρία ο γ.γ. Πρωτοβάθ
μιας Φροντίδας Υγείας 
Μάριος Θεμιστοκλέους, 
μοναδικός περιορισμός 
παραμένει η τροφοδοσία 
των δόσεων, η οποία προς 
το παρόν δεν αρκεί για να 
καλύψει τάχιστα τις πλη- 
θυσμιακές ανάγκες αλλά 
και την ολοένα αυξανόμενη 
απαίτηση των πολιτών για 
επιστροφή στην κανονικό
τητα ύστερα από ένα έτος 
περιορισμών, σκληρών μέ
τρων και ανατροπών. 
Είναι ενδεικτικό ότι η Ελ
λάδα βρίσκεται σταθερά 
στο «Τορ 5» της Γηραιός 
Ηπείρου αναφορικά με 
τον ημερήσιο αριθμό εμ
βολιασμών, ενώ η είδη
ση από αξιωματούχους 
της ΕΕ ότι το μοναδικό 
μονοδοσικό εμβόλιο της 
Johnson&Johnson αναμέ
νεται να τεθεί στο... μικρο

σκόπιο του Ευρωπαϊκού 
Οργανισμού Φαρμάκων 
(ΕΜΑ), ώστε να λάβει 
έγκριση κυκλοφορίας στις 
11 Μαρτίου, αυξάνει τις 
προσδοκίες.

Αναπροσαρμογή της 
εμβολκκπικής τακτικής
Υπενθυμίζεται ότι σύμφω
να με τον κ. Θεμιστοκλέους 
και με βάση τη σχετική συμ
φωνία η Ελλάδα θα προ
μηθευτεί 1,2 εκατομμύρια 
δόσεις, αρχής γενομένης 
από τον Απρίλιο, όταν θα 
περάσουν τα σύνορα της 
χώρας οι πρώτες 300.000. 
Και καθώς πρόκειται για 
ένα εύκολο εμβόλιο - σε 
ό,τι αφορά τη συντήρηση, 
την αποθήκευση και τη δι
ανομή του αλλά και από 
το γεγονός ότι προκαλεί 
ανοσία με μόνο μία δόση 
- η ηγεσία του υπουργείου 
Υγείας εξετάζει την ανα
προσαρμογή της εμβολια- 
στικής τακτικής.
Στο πλαίσιο αυτό ανοιχτό 
είναι το ενδεχόμενο της 
διάθεσής τους και από τα 
φαρμακεία και συνεπακό- 
λουθα του εμβολισμού των 
πολιτών και σε ιδιωτικά ια
τρεία. Παρ’ όλα αυτά και 
σύμφωνα με πληροφορίες 
από στελέχη της οδού Αρι- 
στστέλουςτο... άνοιγμα των 
εμβολιασμών θα γίνει σε 
δεύτερο χρόνο, καθώς σε 
αυτό το κρίσιμο διάστημα 
μείζον στοίχημα αποτελεί 
η προστασία των πλέον ευ
άλωτων ακολουθώντας πι
στά τον «οδικό χάρτη» που 
έχει χαράξει η προτεραιο- 
ποίηση της Εθνικής Επιτρο
πής Εμβολιασμών.
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Στις 26 Φεβρουάριου 2020 ο Σωτήρης 
Τσιόδρας συνιστούσε «ψυχραιμία» στους 

Ελληνες. «Συνεχίζουμε και να είστε 
σίγουροι πως θα νικήσουμε» τόνισε την 

περασμένη Παρασκευή ο Νίκος Χαρδαλιάς

ΕΝΑΣ ΧΡΟΝΟΣ ΣΤΟΝ ΚΛΟΙΟ ΤΗΣ COVID-19

Οι μάχες, οι απώλειες και 
η ελπίδα για έξοδο στπ ζωή
Εναν χρόνο μετά την ανακοίνωση του καθηγητή Παθολογίας - Λοιμώξεων 
Σωτήρη Τσιόδρα για το πρώτο επιβεβαιωμένο κρούσμα στην Ελλάδα, η χώρα 
συνεχίζει να παλεύει με το τρίτο κατά σειρά κύμα. Στις 26 Φεβρουάριου 2020 
ο καθηγητής συνιστούσε «ψυχραιμία» στους Ελληνες που... κρέμονταν από τα 
χείλη της επιστημονικής κοινότητας. Ωστόσο, 365 ημέρες μετά ο καθένας από 
εμάς αναμετριέται με τις αντοχές του, καθώς παρατηρείται κόπωση παγκο
σμίους, με αποτέλεσμα το «όπλο» του lockdown να μην αποδεικνύεται το ίδιο 
αποτελεσματικό όπως την περασμένη άνοιξη. Κατά το ίδιο διάστημα έχουν 
διαπιστωθεί σε όλον τον πλανήτη 113 εκατομμύρια κρούσματα, ενώ έχουν 
καταγραφεί 2,5 εκατομμύρια θάνατοι. Εσπάζοντας στη χώρα μας, έχουν επι
βεβαιωθεί συνολικά από την αρχή της πανδημίας περισσότερες από 189.000 
λοιμώξεις, ενώ η μαύρη λίστα των θυμάτων αγγίζει τις 6.500 απώλειες. Και 
παράτι ο επιστημονικός άθλος της ανάπτυξης εμβολίων ένανπ της COV1D-19 
λειτούργησε ως «πυξίδα» που μέρα με τη μέρα μάς οδηγεί στην έξοδο του 
σκοτεινού πανδημικού τούνελ, έως και σήμερα το στοίχημα παραμένει ένα. 
Το έθεσε σπς 21 Μαρτίου του περασμένου έτους ο κ. Τσιόδρας, όταν είχε 
εμφανιστεί συναισθηματικά φορτισμένος κατά την τακτική απογευματινή 
ενημέρωση, σημειώνοντας με νόημα: «Ποιους θέλουμε να προστατέψουμε, 
ποιους θέλουμε να έχουμε μαζί μας του χρόνου; Η απάντηση είναι “όλους ”».

«Ο αγώνας όλων μας»
Και αναφερόμενους στους πλέον ευάλωτους πολίτες - δηλαδή τους ηλικιωμέ
νους - είχε επισημάνεί: «Τιμούμε όλους, σεβόμαστε όλους, προστατεύουμε 
όλους, κατεξοχήν αυτούς. Δεν μπορούμε να υπάρχουμε, ούτε να έχουμε 
ταυτότητα χωρίς αυτούς», καλώντας παράλληλα τους πολίτες να γίνει αυτός 
ο στόχος «ο αγώνας όλων μας».
Την περασμένη Παρασκευή, ύστερα από ένα έτος κυκλοφορίας του SARS- 
CoV-2, ο υφυπουργός Πολιτικής Προστασίας Νίκος Χαρδαλιάς ευχαρίστησε 
με θέρμη τους ίδιους πολίτες. Και φανερά συγκινημένος τόνισε: «Ενανχρόνο 
μετά είμαστε εδώ για να βγάλουμε την πατρίδα μας από τη λαίλαπα. Το 
χρωστάμε στους γονείς μας, το χρωστάμε στα παιδιά μας, το χρωστάμε 
στους φίλους μας, στους ανθρώπους που αγαπάμε. Το οφείλουμε στη 
μνήμη όλων όσοι τόσο άδικα, τόσο αναπάντεχα, έφυγαν από κοντά μας, 
έπεσαν στη μάχη απέναντι στον “αόρατο ’’εχθρό».
Και πρόσθεσε με νόημα: «Ενανχρόνο μετά σας ευχαριστούμε μέσα από 
την καρδιά μας για όσα έχετε κάνει, για την κούραση που αντέχετε, για τη 
μάσκα που δεν αντέχετε, για κάθε φορά που είπατε “όχι ”, όταν τόσο πολύ 
είχατε ανάγκη να πείτε “δεν πειράζει ”. Εναν χρόνο μετά έχουμε πορευ- 
θεί μαζί σε αυτόν τον ανηφορικό δρόμο και μαζί ευχόμαστε οι επόμενοι 
μήνες να είναι μήνες ελευθερίας, μήνες δημιουργίας, μήνες ανάστασης 
για όλους μας, συνεχίζουμε και να είστε σίγουροι πως θα νικήσουμε».

ΜΟΝΟ 42 ΚΛΙΝΕΣ ΜΕ© ■ COV1D ΕΙΝΑΙ ΕΛΕΥΘΕΡΕΣ ΗΜΜΜΗΜ

Μάχη για να μη «λυγίσουν» τα νοσοκομεία

Η εκστρατεία «Ελευθε
ρία» διεξάγεται ομαλά και 
χο^ρίς καθυστερήσεις και 
ένας στους δύο πολίτες 
άνω των 80 ετών στη 
χώρα μας έχει λάβει την 
πρώτη δόση και σε ποσο
στό 15% και το δεύτερη

Το σενάριο αναβολής 
της δεύτερης δόσης
Την ίδια ώρα, επικρατεί 
παγκοσμίως ένας επιστη
μονικός προβληματισμός 
σχετικά με το σενάριο 
αναβολής της δεύτερης 
δόσης (σε ό,τι αφορά τα 
εμβόλια της Pfizer και της 
Modema, για τα οποία συ- 
στήνεται ο εμβολιασμός 
με δύο δόσεις), σε μια 
προσπάθεια να δημιουρ- 
γηθεί πλεόνασμα που θα 
πατήσει το... γκάζι στην 
ανοσοποίηση του πληθυ
σμού. Σε μια μικρή με
λέτη, υπό την εποπτεία 
του National Institute of 
Health των ΗΠΑ, διαπι
στώθηκε ότι η ανοσολογι- 
κή απάντηση των ασθενών 
που έχουν λάβει μία δόση 
εμβολίου και έχουν ιστο
ρικό λοίμωξης COVID-19 
είναι ίδια ή και καλύτερη 
από κάποιον που έχει λά
βει δύο δόσεις χωρίς να 
έχει νοσήσει. Μάλιστα και 
όπως υπογραμμίζουν οι 
γιατροί της Θεραπευτικής 
Κλινικής της Ιατρικής Σχο
λής του Εθνικού και Κα- 
ποδιστριακού Πανεπιστη
μίου Αθηνών, Θεοδώρα 
Ψαλτοπούλου, Παναγιώ
της Μαλανδράκης, Γιάν
νης Ντάνασης και Θάνος 
Δημόπουλος (πρύτανης 
ΕΚΠΑ), συνοψίζοντας τις 
τρέχοντες εξελίξεις, «εάν 
τα δεδομένα αυτά υπο- 
στηριχθούν και από άλλες 
μελέτες, ο Παγκόσμιος 
Οργανισμός Υγείας μπο
ρεί να προτείνει μία δόση 
εμβολίου για όσους έχουν 
νοσήσει με COVID-19 
λοίμωξη».

Ενώ η Αττική - όπου συγκεντρώνο
νται 3,7 εκατομμύρια κάτοικοι ή αλ
λιώς το 35,4% του πληθυσμού - ει
σέρχεται στην τρίτη εβδομάδα του 
lockdown έπειτα από τη σχετική ει
σήγηση της Επιτροπής Εμπειρογνω
μόνων την περασμένη Παρασκευή, 
ζητούμενο παραμένει να μην ξεπε- 
ραστούν οι αντοχές του ΕΣΥ.
Εως και την Παρασκευή υπήρχαν 
στο Λεκανοπέδιο μόλις 42 κλίνες 
ΜΕΘ - COVID ελεύθερες, ενώ σε δι
άστημα ενός 24ώρου 160 νέοι ασθε
νείς εισήχθησαν στα νοσοκομεία της 
πρωτεύουσας, με τον Πειραιά και τη 
Δυτική Αττική να προβληματίζουν 
τους ειδικούς. Είναι σημαντικό δε να 
σημειωθεί ότι στο σύνολο της χώρας 
περισσότεροι από 2.500 ασθενείς με 
συμπτώματα που προκαλεί ο νέος 
κορωνοϊός λαμβάνουν ιατροφαρμα
κευτική περίθαλψη σε απλές ή ειδικές 
κλίνες, με την Αρκαδία, το Ναύπλιο, 
την Αχαΐα αλλά και τη Θεσπρωτία, 
τη Λευκάδα, το Ηράκλειο Κρήτης 
και την Κορινθία να βρίσκονται σε 
κατάσταση πολιορκίας.
Από τα δεδομένα που αφορούν την 
ευρεία διασπορά του ιού και το κύ
μα ασθενών που προκαλεί, οι ειδικοί 
«διαβάζουν» τη δημιουργία συνθη

κών για μια νέα υγειονομική κρίση, 
σε περίπτωση που τα επαρχιακά νο
σοκομεία ξεπεράσουν τα όριά τους 
αναζητώντας κλίνες στην Αττική, 
όπου είναι ήδη δυσεύρετες. 
Παράλληλα όμως στο επίκεντρο της 
ανησυχίας βρίσκεται και η Θεσσαλο
νίκη εξαιτίας της υψηλής κυκλοφο
ρίας των νέων στελεχών του κορω- 
νοϊού - και συγκεκριμένα τόσο της 
βρετανικής όσο και της νοτιοαφρι- 
κανικής μετάλλαξης - που (ραίνεται 
να επιδεινώνουν την επιδημιολογική 
εικόνα στη συμπρωτεύουσα.
Είναι σημαντικό να σημειωθεί ότι 
ένας στους δύο πολίτες άνω των 80 
ετών στη χώρα μας έχει λάβει την 
πρώτη δόση και σε ποσοστό 15% και 
τη δεύτερη. Μάλιστα, όπως αποκάλυ
ψε η καθηγήτρια Παιδιατρικής Λοι- 
μωξιολογίας και μέλος της Επιτροπής 
Εμπειρογνωμόνων Βάνα Παπαευ- 
αγγέλου, η μείωση της επίπτωσης 
καταγράφεται ήδη στο νοσοκομείο 
«Ατπκόν>, όπου παρότι νοσηλεύθη- 
καν το τελευταίο διάστημα ασθενείς 
προχωρημένης ηλικίας δεν ανέπτυξαν 
επιπλοκές. Ανπθέτως, ένα στα τρία 
κρούσματα αφορούν πολίτες ηλικί
ας 45-65 ετών, «με αρκετούς από 
αυτούς να είναι διασωληνωμένοι».
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«Κάθε κράτος θα αποφασίσει μόνο του»
Ο πρόεδρος του Ευρωπαϊκού Συμβουλίου Σαρλ Μισέλ ήταν σαφής όταν σημείωσε 
πως οι «27» συγκλίνουν απλώς ως προς τις ιδέες τους. Ο ίδιος διευκρίνισε πως κάθε 
κράτος-μέλος της Ευρωπαϊκής Ενωσης θα αποφασίσει μόνο του ποια δικαιώματα θα 
καλύπτει το ευρωπαϊκό πιστοποιητικό.

Η ΕΕ σπεύδει 
βραδέα» 
και για τα 
πιστοποιητικά 
εμβολιασμού
«Δημιουργική ασάφεια» α λα ευρωπαϊκά 
ως προς το ποια δικαιώματα θα 
προσφέρει το έγγραφο στους πολίτες

Η επίδειξη του 
«πράσινου 

διαβατηρίου» από 
τους ταξιδιώτες 

πιθανότατα θα 
αποτελεί ένα 

«πόσο» που θα τους 
εξασφαλίζει πιο 

γρήγορες διαδικασίες 
κατά τις μετακινήσεις 

τους, καθώς θα 
ισοδυναμεί με την 

απαλλαγή από 
την πιθανότητα να 

υποβληθεί ο κάτοχός 
του σε τεστ

ΡΕΠΟΡΤΑΖ ΠΕΡΙΚΛΗΣ 
ΔΗΜΗΤΡΟΛΟΠΟΥΛΟΣ

Ούτε αυτή τη φορά φαί
νεται πως θα υπάρξει 
εξαίρεση από τον κανό
να: η Ευρωπαϊκή Ενωση 
σπεύδει βραδέως και στο 
ζήτημα των πιστοποιητι
κών εμβολιασμού.
Αν όμως θελήσει να δει 
κανείς το ποτήρι μισογε- 
μάτο, δεν μπορεί να μην 
αναγνωρίσει ότι κάτι που 
έμοιαζε στην αρχή με 
«ελληνική πατέντα» πρό
κειται να αποκτήσει ευ
ρωπαϊκή περιωπή. Πότε; 
«Μέσα στους επόμενους 
τρεις μήνες» φέρεται να 
είπε η γερμανίδα καγκε
λάριος Ανγκελα Μέρκελ 
στην τηλεδιάσκεψη της 
Συνόδου Κορυφής της 
ΕΕ που πραγματοποιή
θηκε το απόγευμα της πε
ρασμένης Πέμπτης. 
Εντός αυτού του διαστή
ματος θα πρέπει να έχουν 
διασυνδεθεί τα εθνικά 
συστήματα των καρτών 
εμβολιασμού ώστε, όπως 
αναφέρεται χαρακτηρι
στικά, «να διευκολυν
θούν τα ταξίδια το κα
λοκαίρι».

«Οσο πιο γρήγορα 
τόσο το καλύτερο»
Ακόμα όμως και αν ο 
χρόνος μετράει αντίστρο
φα, δεν παύει να είναι 
σχετικός.
Για τις χώρες που, όπως 
η Ελλάδα, αποτελούν 
τουριστικό προορισμό 
και περιμένουν πολλά 
από την τουριστική τους 
βιομηχανία προκειμένου 
να επανακάμψουν οι οι
κονομίες τους, η τουρι
στική σεζόν δεν αρχίζει 
το καλοκαίρι αλλά πολύ 
νωρίτερα.
Εχουν κάθε λόγο επομέ
νως να επιθυμούν να κι
νηθεί η ΕΕ με ταχύτητες 
διαφορετικές από τις συ
νηθισμένες της.
Είναι κάτι που επισήμανε 
ο έλληνας πρωθυπουρ
γός κατά την παρέμβασή 
του στην τηλεδιάσκεψη. 
«Οσο πιο γρήγορα κα
ταλήξουμε σε συμφωνία 
τόσο το καλύτερο» φέρε
ται να δήλωσε.
Προς επίρρωση της θέ
σης του, ο Κυριάκος Μη- 
τσοτάκης επιστράτευσε 
το επιχείρημα μιας ανα
πόδραστης πραγματικό
τητας: σε περίπτωση που 
δεν αναλάβει δράση η 
ΕΕ, είναι βέβαιο πως θα 
σπεύσουν να καλύψουν 
το κενό οι μεγάλες τεχνο
λογικές εταιρείες. 
Απέναντι σε αυτή τη νο
μοτέλεια, το τελευταίο 
που θα συνέφερε την 
Ενωση θα ήταν να πα- 
ραμείνει θεατής ή, ακό

μα χειρότερα, να κρύψει 
το κεφάλι της στην άμμο.

Υγειονομικά δεδομένα 
πολιτών σε εταιρείες
Στο επιχείρημα που ο έλ
ληνας πρωθυπουργός ανέ
πτυξε υποθετικά, η πρόε

δρος της Κομισιόν έδωσε 
πραγματολογική βάση.
Η Ούρσουλα φον ντερ 
Λάιεν μοιράστηκε την 
πληροφορία με τους 
αρχηγούς κρατών και 
κυβερνήσεων πως ψη
φιακοί κολοσσοί, όπως

η Google και η Apple, 
έχουν έρθει ήδη σε επα
φή με τον Παγκόσμιο Ορ
γανισμό Εμπορίου για να 
αναλάβουν την έκδοση 
των πιστοποιητικών εμ
βολιασμού.
Ο κίνδυνος που επισήμα-

νε η πρόεδρος της Κομι
σιόν είναι να περιέλθουν 
στην κατοχή των εταιρει
ών αυτών τα υγειονομικά 
δεδομένα των ευρωπαί- 
ων πολιτών.
Ακόμα και αν πιστέψει 
κανείς τη σχετική διά
ψευση της Apple περί 
επαφής με τον ΠΟΥ, η 
επισήμανση της Φον ντερ 
Λάιεν δεν χάνει την αξία 
της.
Η Κομισιόν δεν θα κριθεί 
εξάλλου από την ακρί
βεια των πληροφοριών 
της, αλλά από το καμπα
νάκι που χτύπησε στο ευ
αίσθητο πεδίο των προ
σωπικών δεδομένων. 
Κανένας στην Ευρώπη 
δεν θα ήθελε να κατα
λήξουν τα δεδομένα αυ
τά στην άλλη πλευρά του 
Ατλαντικού - και δεν θα 
ήθελε ακόμα κι εάν στον 
Λευκό Οίκο δεν κάθεται 
πια ο Ντόναλνχ Τραμπ 
αλλά ο Τζο Μπάιντεν.

Συμφωνία μόνο 
επί της αρχής

Είναι αυτό το επιχείρημα 
που ακούγεται πιο πειστι
κό στις χώρες που δεν ει
σάγουν τουρισμό από το 
επιχείρημα της υποστή
ριξης μιας βιομηχανίας 
που δεν έχουν. Και είναι 
σε αυτό το πνεύμα που ο 
έλληνας εμπνευστής της 
ιδέας κάλεσε την Ευρω
παϊκή Ενωση να «τρέξει». 
Η έκκληση δεν έπεσε ακρι
βώς στο κενό, αλλά εάν 
το παρελθόν προδικάζει 
το μέλλον, τότε κανείς δεν 
μπορεί να περιμένει άλμα
τα. Οπως συνάγεται εξάλ
λου από την τηλεδιάσκεψη 
της Πέμπτης, η συμφωνία 
που προέκυψε είναι επί 
της αρχής και μόνο.

Ευκολία για 
τις μετακινήσεις
Τι νόημα θα έχει η κατο
χή της ψηφιακής κάρτας; 
Το πιθανότερο είναι πως 
δεν θα αποτελεί παρά 
ένα «πάσο» που θα εξα
σφαλίζει στους κατόχους 
του πιο γρήγορες και εύ
κολες διαδικασίες κατά 
τις μετακινήσεις τους.
Η επίδειξη του «πράσι
νου διαβατηρίου» θα ισο- 
δυναμεί με την απαλλαγή 
από την πιθανότητα να 
υποβληθεί ο κάτοχός του 
σε τεστ ή, ακόμα χειρότε
ρα, να μπει σε καραντίνα 
ως ύποπτο κρούσμα.
Οι υγειονομικοί έλεγχοι 
δεν πρόκειται εξάλλου 
να σταματήσουν, δεδο
μένου πως το εμβόλιο 
θωρακίζει από τον ιό 
εκείνον που έχει εμβο
λιαστεί, χωρίς όμως να 
είναι βέβαιο μέχρι ποιον 
βαθμό εξασφαλίζει τους 
υπόλοιπους από τη με
τάδοση του τυχόν ιικού 
φορτίου.

&ΕΝ ΘΑ ΕΧΕ! 
ΚΑΙ ΑΞΙΑ 
ΔΙΑΒΑΤΗΡΙΟΥ

Η κάρτα που θα 
πιστοποιεί ότι 
ένας πολίτης έχει 
εμβολιαστεί κατά 
της COVID-19 
δεν σημαίνει πως 
θα έχει και αξία 
διαβατηρίου.
Η γερμανίδα 
καγκελάριος 
Ανγκελα Μέρκελ 
ήταν ξεκάθαρη 
ως προς την... 
ασάφεια του 
εγγράφου. «Δεν 
έχει ληφθεί 
καμία απόφαση 
ως προς αυτό» 
δήλωσε στους 
εκπροσώπους του 
γερμανικού Τύπου 
όταν τέθηκε το 
ερώτημα εάν θα 
έχουν δικαίωμα 
να ταξιδεύουν 
μόνο όσοι θα 
διαθέτουν την

κάρτα. Ενα τέτοιο 
αποκλειστικό 
προνόμιο είναι 
πάντως κάτι που 
δεν θα ήθελαν 
ούτε οι τουριστικές 
χώρες. Ο ένας 
λόγος είναι πως 
με τον ρυθμό 
που προχωρούν 
οι εμβολιασμοί 
στην Ευρώπη δεν 
πρόκειται να έχουν 
ολοκληρωθεί 
πριν από το τέλος 
του καλοκαιριού. 
Καμία τουριστική 
βιομηχανία 
επομένως δεν 
θα ήθελε να 
αποκλείσει όλους 
εκείνους τους 
τουρίστες που 
δεν έχουν κάνει 
το εμβόλιο. Ο 
δεύτερος λόγος 
εντοπίζεται στην 
απροθυμία πολλών 
ευρωηαίων 
πολιτών να 
εμβολιαστούν.
Σε χώρες όπως η 
Γαλλία τα ποσοστά 
αυτά είναι πολύ 
υψηλά, καθώς 
ξεπερνούν το 40%.
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